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Zápis z 273. zasedání AS FP TUL konaného dne 2. 6. 2025 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků AS (KP): Emil Drápela, Anna Habánová, Klára 
Kuprová, P. Peldová, Martin Slavík, Jiří Šmída, Kateřina Váňová (on-line) 

Komora studentů AS (KS): Joel Karásek, Marek Mroček (on-line), Eva Rusínová, Ema 
Sochová 

Omluveni: M. Nišponská 

Hosté: Aleš Suchomel, Jan Picek, Ivana Cvrčková  

Ověření zápisu: P. Peldová  

Program 273. zasedání AS 

1. Přivítání nového senátora a volba předsednictva AS FP TUL  
2. Žádost o udělení akreditace habilitačnímu řízení v oboru Aplikovaná matematika  
3. Dodatek k podmínkám přijímacího řízení na FP TUL na akademický rok 2025/26  
4. Návrh složení Disciplinární komise FP TUL  
5. Výroční zpráva o hospodaření FP TUL za rok 2024  
6. Výroční zpráva o činnosti FP TUL za rok 2024 
7. Různé 
 
Schválení programu zasedání 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 1) Přivítání nového senátora a volba předsednictva AS FP TUL. 

Předsedkyně senátu K. Kuprová poděkovala J. Berkimu za jeho dlouholetou práci pro 
senát. Uvedla, že po jeho odstoupení z funkce člena senátu a druhého místopředsedy je 
nutné doplnit předsednictvo. Většina členů senátu souhlasila s tím, aby byl volen pouze 
druhý místopředseda. Předsedkyně navrhla na tuto funkci P. Peldovou. Vzhledem k tomu, 
že dva členové senátu byli připojeni on-line, většina přítomných podpořila návrh, aby 
hlasování proběhlo veřejně. Bylo rovněž připomenuto, že místopředsedu komory 
zaměstnanců volí pouze zaměstnanecká komora. 

Schváleno (KP: 6 pro, 0 proti, 1 zdržel/a se) 

ad 2) Žádost o udělení akreditace habilitačnímu řízení v oboru Aplikovaná 
matematika 

Žádost o akreditaci habilitačního řízení 

Žádost okomentoval prof. Picek. Uvedl, že fakulta v současnosti nemá akreditaci pro 
habilitační ani profesorské řízení, což ji znevýhodňuje při jednání s ostatními fakultami. 
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Podmínkou pro podání žádosti o akreditaci habilitačního řízení je existence dvou 
ukončených běhů doktorského studijního programu, tedy minimálně osm let jeho 
fungování. Tuto podmínku v současnosti splňuje pouze obor Matematika, a proto se 
žádost týká právě tohoto oboru. Do budoucna je záměrem fakulty usilovat o akreditaci i v 
dalších oborech. 

Dr. Šmída poděkoval za předložený návrh a vyjádřil souhlas s plánem rozšířit habilitační 
řízení i na další oblasti. 

Děkan doplnil, že výhodou této žádosti je také skutečnost, že fakulta má v programu 
Matematika potenciální vlastní uchazeče o habilitaci. 

Usnesení: AS FP projednal akreditační materiály habilitačního řízení v oboru Aplikovaná 
matematika a doporučuje děkanovi jejich předložení vědecké radě. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 3) Dodatek k podmínkám přijímacího řízení na FP TUL pro akademický rok 
2025/26 

Děkan A. Suchomel informoval senát o nutnosti úpravy podmínek přijímacího řízení na 
základě výsledků státních srovnávacích zkoušek (SCIO), které dorazily dne 15. 5. 2025. 
Ukázalo se, že při zachování původních kritérií by fakulta nemohla dosáhnout 
požadovaného nárůstu počtu přijatých studentů, jak jej stanovuje MŠMT v rámci ukazatelů 
Fondu F a ukazatele R (navýšení o 10 %).  

Byl proto navržen dodatek k podmínkám přijímacího řízení, který zohledňuje nově 
zavedený systém penalizace za nesprávné odpovědi (odečet třetiny bodu). Na základě 
konzultace s právničkou Dr. Smutnou, specialistkou na vysokoškolské právo, bylo 
potvrzeno, že změna musí být schválena senátem formou dodatku. 

Uchazeči, kteří dosáhli minimálně 45 bodů, byli přijati; někteří z nich ještě doloží maturitní 
vysvědčení – rozhodnutí o přijetí jim bude doručeno počátkem července. V minulosti 
uchazeči obdrželi výsledky pozdě, což bylo opakovaně kritizováno. 

Prof. Picek vysvětlil způsob výpočtu upraveného koeficientu. Vyšel z předpokladu, že 
méně úspěšní uchazeči volí strategii hádání, což při odečtu bodů za nesprávné odpovědi 
výrazně snižuje jejich výsledek. Nový přístup počítá, jako by uchazeč na danou otázku 
neodpověděl, čímž dochází k vyšší korelaci výsledků s loňskými testy, a je tak zachována 
srovnatelnost podmínek. 

Děkan doplnil, že druhé kolo přijímacího řízení bude zřejmě klíčové pro naplnění 
plánovaného navýšení počtu studentů. Upozornil, že letošní testy SCIO byly výrazně 
přísnější než v loňském roce. Dále uvedl, že na příštím zasedání by rád otevřel diskusi o 
možných variantách přijímacího řízení v následujícím roce (např. kombinace SCIO testů 
a vlastních testů fakulty). 

A. Habánová vznesla dotaz na srovnání s ostatními univerzitami – některé přijímají 
uchazeče od hranice 50 bodů nebo pouze na základě pořadí (např. prvních 80 uchazečů). 
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Zároveň navrhla posunout termín pro dodání maturitního vysvědčení na nejzazší možný 
termín. J. Picek uvedl, že se tato situace řeší v rámci správního řízení – u uchazečů nad 
hranicí pro přijetí se bude individuálně ověřovat, zda mohou vysvědčení dodat až v září. 
Rozhodnutí o přijetí však musí být vydáno s dostatečným předstihem, aby se uchazeči 
mohli případně odvolat. 

M. Slavík se dotázal na způsob doložení maturitní zkoušky – ta se dokládá 
prostřednictvím elektronické přihlášky nebo e-mailem. 

K. Kuprová vznesla dotaz, jaký nárůst studentů lze od úpravy podmínek očekávat. Děkan 
odhadl přibližně 25% navýšení. 

J. Šmída se zeptal na rozdíly mezi prezenční a kombinovanou formou studia. J. Picek 
reagoval, že výsledky přijímacích testů jsou u obou forem obdobné; základní bodová 
hranice zůstává stejná, avšak v kombinované formě je vyšší podíl uchazečů s nižšími 
studijními předpoklady. 

 

Usnesení: AS FP schvaluje dodatek k podmínkám přijímacího řízení na FP TUL pro AR 
25/26.  

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 4) Návrh složení Disciplinární komise FP TUL  

Děkan informoval, že komise je vždy jmenována na dva roky, je tedy třeba ji znovu ustavit. 
V roce 2024 se žádné zasedání neusktečnilo. Příští rok se bude muset jmenovat znovu, 
protože jmenovaní studenti budou končit studium. 

Usnesení: AS FP dává děkanovi souhlas ke jmenování členek a členů disciplinární 
komise fakulty. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

ad 5) Výroční zpráva o hospodaření FP TUL za rok 2024. 

Zprávu senátu přednesla tajemnice fakulty I. Cvrčková. Uvedla, že fakulta se v uplynulém 
období snažila reagovat na inflaci navýšením platových tarifů. K tomuto účelu byly využity 
prostředky z rezerv vytvořených v předchozích letech. Zároveň bylo vynaloženo úsilí na 
zlepšení pracovních podmínek zaměstnanců, například prostřednictvím pořízení nového 
vybavení a pracovních pomůcek. 

Děkan A. Suchomel doplnil, že cílem vedení fakulty bylo zastavit pokles reálných mezd. 
Zvláštní důraz byl kladen na podporu tvůrčí činnosti, pro kterou byl zřízen samostatný 
tematický fond, a na podporu internacionalizace, jež byla financována obdobným 
způsobem. V souladu s těmito prioritami se plánovaně snížily finanční rezervy fakulty. 

Dr. Šmída vyjádřil přání, aby budoucí ekonomické zprávy obsahovaly také přehled trendů 
a vývojových linií. V souvislosti s navýšením stipendijního fondu (SF) se dále dotázal, jak 
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se tyto prostředky využívají. Tajemnice I. Cvrčková uvedla, že čerpání SF se děje 
především formou prospěchových stipendií, dále prostřednictvím SVUČ a dalších forem 
podpory za studijní výsledky. 

J. Picek doplnil, že podle nového stipendijního řádu univerzity se prospěchové stipendium 
nově vztahuje i na studenty kombinované formy studia. Tato změna otevírá otázku, jaký 
postoj k ní zaujme fakulta – bude tedy předmětem dalšího jednání akademického senátu. 

M. Slavík vznesl dotaz týkající se rozpočtu katedry fyziky a chemie a možnosti převodu 
nevyčerpaných prostředků do následujícího období. Děkan vysvětlil, že tyto katedry 
realizují větší množství projektů, což přirozeně vede k výkyvům v objemu finančních 
prostředků mezi jednotlivými roky. 

K. Kuprová poděkovala za zpracování a předložení zprávy. 

Usnesení: AS FP schvaluje Výroční zprávu o hospodaření FP TUL za rok 2024. 

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

ad 6) Výroční zpráva o činnosti FP TUL za rok 2024. 

Děkan uvedl, že uspořádání dokumentu je tradiční a otevřel otázku, do jaké míry 
sjednocovat podklady z jednotlivých kateder. Letos byla ponechána volnější forma, takže 
dokumenty nejsou zcela jednotné. Fakulta má 16 kateder, které se výrazně liší. Počty 
studentů se v minulém roce zvýšily, avšak v kraji je nízký počet maturantů. Prezentace 
z porad jsou zpřístupněny všem zaměstnancům. Oddělení celoživotního vzdělávání bylo 
převedeno pod fakultu a fakulta se s touto změnou postupně slaďuje. Akreditace postupují 
pozitivním směrem, podařilo se vyřešit několik významných akreditačních výzev. 
Reorganizovaly se KPV a KPP a fakulta získala zásadní akreditace. Učitelské programy 
jsou plně v nabídce fakulty. 

J. Šmída navrhl, aby hlavní sdělení byla na začátku zprávy. Obsah zprávy považuje za 
nepřehledný a doporučil inspirovat se jinými fakultami, posílit část věnovanou třetímu pilíři 
a zdůraznit význam fakulty pro region. M. Slavík připomněl, že se několik let diskutuje 
o formální stránce zprávy a nabídl pomoc s doplněním infografik, fotografií a grafů. 

Děkan konstatoval, že pokud senát přikládá zprávě velký význam, může být vhodné zadat 
její úpravu specializovanému pracovníkovi. Diskutovalo se také o konkrétním využití 
zprávy. J. Šmída navrhl, že základní sdělení o klíčových bodech by mohla být zpracována 
do tiskové zprávy či jiných prezentačních materiálů. Děkan navrhl také možnost vytvoření 
zkrácené verze zprávy v anglickém jazyce, což by bylo praktické například pro zahraniční 
návštěvy. Důležitějším dokumentem však zůstávají strategické záměry fakulty. K tomuto 
tématu bude dobré se vrátit na podzimním zasedání senátu. 

M. Mroček apeloval na zlepšení zpětné vazby v rámci hodnocení kvality vzdělávání, neboť 
komentáře studentů často zůstávají bez odezvy ze strany garantů či vedoucích kateder. 
Děkan informoval, že tato problematika byla projednána na grémiu a bude znovu 
připomenuta na poradě vedoucích kateder. Zároveň upozornil, že v některých případech 
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se v hodnoticích komentářích objevují nevhodné či urážlivé výrazy, a zdůraznil potřebu 
kultivace formy této zpětné vazby. 

Dále poznamenal, že některé katedry využívají vlastní hodnoticí dotazníky, což však 
nepřispívá k jednotnému systému hodnocení kvality napříč fakultou. 

 

Usnesení: AS FP schvaluje výroční zprávu o Fakulty přírodovědně-humanitní 
a pedagogické TU v Liberci a doporučuje diskusi o charakteru výročních zpráv 
pro budoucí období.  

Schváleno (KP: 7 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se; KS: 4 pro, 0 proti, 0 zdržel/a se) 

 

ad 7) Různé 

P. Peldová upozornila na přetrvávající problém s přístupovou bránou v budově P. Ke 
kritice se připojila také A. Habánová. Děkan uvedl, že usiluje o zajištění přístupových karet 
pro všechny studenty, včetně studentů kombinované formy studia, aby měli zajištěn vstup 
do budov. 

M. Slavík poukázal na absenci přesného harmonogramu hodnocení v systému STAG a 
vznesl dotaz, zda bude možné využívat nově dostupnou funkci předregistrace e-mailů. 

J. Šmída reagoval na téma hodnocení kvality výuky, a to jak z hlediska formy, tak obsahu, 
a navrhl zařazení této problematiky na podzimní zasedání senátu. Zároveň projevil zájem 
o výsledky šetření Ústavu pro výzkum vysokého školství. Děkan uvedl, že otázka 
hodnocení kvality by mohla být jedním z témat, kterým se bude zabývat nové vedení 
univerzity. 

P. Peldová se dále dotázala, zda je možné technicky nastavit, aby e-maily vyučujícím 
automaticky nebyly doručovány v nočních hodinách. 

 

 

Příští zasedání: datum bude upřesněno – září nebo říjen. 

 
V Liberci 2. 6. 2025    Klára Kuprová, předsedkyně AS FP TUL 
 
 
Zapsala: Ilona Sovová      Ověřila: Petra Peldová 


